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April 18, 2019 

 
Canada Prepares to Implement New Export Controls 

 and Brokering Requirements 
 

Dear Valued Customer, 
 
On March 16, 2019 the Canadian government published proposed regulations supporting amendments to 
Canada’s Export and Import Permits Act (EIPA) that, among other things, create a new control regime for 
Canadians engaged in “brokering” related to transactions involving the movement of certain controlled goods, 
services or technology from one foreign country to another. This is the first time Canada has imposed such 
controls and companies that may be potentially involved in such transactions should be reviewing the new 
regulations carefully. 
  
The EIPA amendments and new regulations also implement other changes required as a result of Canada’s 
accession to the United Nations Arms Trade Treaty (ATT), including new permit and reporting requirements for 
certain goods and technology transfers to the United States. 
  
Read more in the official announcement from the Government of Canada concerning the proposed legislative 
and regulatory amendments to EIPA here in Canada Gazette Part I. Canada’s accession to the ATT is addressed in 
a news release from Global Affairs that is available here. 
  
Reproduced with the permission of CIFFA. 

 

Le Canada se prépare à mettre en œuvre les nouvelles exigences des 
contrôles à l’exportation et des activités de courtage 

 

Cher Client, 

 
Le 16 mars dernier, 2019 le gouvernement canadien a publié les règlements proposés appuyant les 
amendements à la Loi sur les licences d’exportation et d’importation (LLEI) du Canada qui créent, entre autres, 
un nouveau régime de contrôle pour les Canadiens exerçant des « activités de courtage » en lien avec des 
transactions impliquant le transport de certains produits, services ou technologie contrôlés, d’un pays étranger 
vers un autre. Il s’agit de la première fois que le Canada impose ce type de mesures de contrôle et les 
entreprises susceptibles d’être impliquées dans ce type de transactions devraient lire attentivement la nouvelle 
réglementation. 
  
Les amendements et les nouveaux règlements de la LLEI apportent également d’autres changements 
nécessaires en vertu de l’adhésion du Canada au Traité sur le commerce des armes (TCA) des Nations Unies, y 
compris de nouvelles exigences quant aux licences et aux déclarations pour certains transferts de produits et de 
technologies aux États-Unis. 
  

http://www.chrobinson.com/
http://gazette.gc.ca/rp-pr/p1/2019/2019-03-16/html/reg4-eng.html
https://www.canada.ca/en/global-affairs/news/2017/04/canada_prepares_tojointhearmstradetreaty.html
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Pour en savoir plus, consultez l’avis officiel du Gouvernement du Canada au sujet des modifications législatives 
et réglementaires proposées pour la LLEI dans la Gazette du Canada Partie I. L’adhésion du Canada au TCA est 
abordée dans un communiqué de presse d’Affaires mondiales Canada. 
  
Texte reproduit avec l’autorisation de l’ATIC. 

 

Thank you for being our Valued Customer. If you have any questions, please do not hesitate to contact C.H. 

Robinson for further information. 

 

Sincerely, 

C.H. Robinson  
 

http://www.chrobinson.com/
http://gazette.gc.ca/rp-pr/p1/2019/2019-03-16/html/reg4-fra.html
https://www.canada.ca/fr/affaires-mondiales/nouvelles/2017/04/le_canada_se_prepareaadhererautraitesurlecommercedesarmes.html

